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آریا طاهری مجری، کارگــردان و تهیه کننده درباره حملات 
جنایتکارانه رژیم صهیونیســتی و حال و هوای این روزهای 
مردم، گفت: روزهای عجیبی است؛ پر از هیجان، نگرانی، غرور 
و همدلی...، انگار یک جایی بین تهدید و ایستادگی ایستادیم. 
مردم ایران واقعاً شگفت انگیز هستند؛ در سخت ترین شرایط 
هم بلدند چطور با همدیگر بمانند، نترسند و محکم بایستند. 
این فضا هم برای مردم ســنگین اســت و هم برای ما که کار 

فرهنگی و رسانه ای می کنیم، مسئولیتش بیشتر شده است.
وی بر نقش مهم هنرمندان در این روزها اشاره کرد: مردم در 
این شرایط دنبال یک صدای مطمئن هستند و منتظر جرقه 
امید یا حتی یک حرف ساده هستند که آرامشان کند. کار ما 
فقط سرگرم کردن نیست، وظیفه  داریم که حال خوب بسازیم، 
روحیه بدهیم، حتی با یک جمله، یک قاب تصویر، یا یک قطعه 
موســیقی. مخصوصاً وقتی ناامیدی یا اضطراب زیاد می شود، 

هنرمند باید تبدیل به نقطه تکیه مردم بشود.
طاهری خاطرنشان کرد: ما قوی ایم و از دل فشارها، بارها رد 
شدیم. مهم ترین کار الان این است که با هم بمانیم، به هم تکیه 
بدهیم و حواسمان جمع باشد. دشــمن از ترس ماست که به 
جنگ روانی رو آورده است. پس نگذاریم، افکارمان را بگیرد. 

حالا بیشتر از همیشه باید مراقب حال هم باشیم.
وی درباره الهام گرفتن از این روزها و استفاده در برنامه هایش، 
بیان کرد: اصلًا نمی شود بی تفاوت رد شد. ما آدم های رسانه ای، 

هر چیزی می سازیم از دل همین فضاها بیرون می آید.
طاهری گفت: »سرنخ« همیشه یک جور تمرین ذهنی برای 
مردم است و در هر قسمت می گوییم »امنیت اتفاقی نیست«؛ 
این فقط یک شعار نیست، خلاصه فلســفه برنامه   است. این 
روزها بیشــتر از همیشــه فهمیدم چقدر لازم است که مردم 
بدانند امنیت یک چیز تصادفی یا فقط وظیفه نیروی انتظامی 
نیست، بلکه یک مسئولیت جمعی است. این فضا و این اتفاقات 
مطمئناً در ادامه  مسیر برنامه سازی من نقش جدی دارند. فصل 
بعدی، نگاه دقیق تری به این چیزها خواهد داشت، چون مردم 

آماده ترن، بیدارترن، و خودِ ما هم مسئول تریم.
این مجری درباره حمله رژیم به صداوسیما هم گفت: این که 
به رسانه حمله شود، خودش نشان می دهد که صدایش شنیده 
شده  است. وقتی دشمن، رسانه را هدف می گیرد، یعنی داریم 
کارمان را درســت انجام می دیم. این حمله نه تنها ارعاب آور 
نبود، بلکه انگیزه ای شد برای اســتواری بیشتر، همبستگی 
بیشتر و تداوم در مسیر روشنگری. صداوسیما برای خیلی ها 

یک پناه است که باید پناه بماند.
طاهری در پایــان گفت: در این روزها که همه چیز ســریع و 
پرتنش می گذرد، ما باید کمک کنیــم ذهن مردم آرام و آگاه 
بماند. از همه همکارانم، از پلیس، از مردم، از همه آنهایی که 
این روزها بی ادعا دارند کار می کنند، ممنونم. راه هنوز مانده، 

ولی ما با هم قوی ایم.

آریا طاهری مجری رسانه ملی در گفت وگو با صبا؛ 

مردمماشگفتانگیزهستند
افشین غیاثی، بازیگر تلویزیون و تئاتر با بیان اینکه 
پرچم ایران پرچم مقدسی است و مام میهن از 
جان مهمتر اســت، هنرمندان را پیام آور امید و 
صلح و آزادی دانست. با افشــین غیاثی بازیگر 
تلویزیون و تئاتر دربــاره نقش هنر و هنرمند در 
ایجاد امید و آرامش در شرایط سخت جنگ به 

گفت و گو نشستیم..

به نظر شما هنر چگونه می تواند در شرایط بحرانی به مردم امید و آرامش بدهد؟
ذات هنر بخشیدن آرامش و نشان دادن زیبایی هایی است که در هر شرایطی در هر 
برحه تاریخی نوید بخش امید برای انسان ها بوده است، استفاده از عناصر هنری در 
هر شرایطی میتواند لحظات آرام بخشی را برای افراد یک جامعه به همراه داشته 
باشد. در شرایط سخت مخصوصا در زمان جنگ رسالت هنری این است که با تولید 
محتوای شاد مخصوصا برای کودکان و نوجوانان ذهن انها را آرام کند و امید آنها به 
زندگی را بیشتر کند. در شرایط بحرانی هنر می تواند حس میهن پرستی را در مردم 

یک جامعه تقویت کند.

هنرمندان چگونه می توانند به تقویت اتحاد و همبستگی ملی کمک کنند؟
هنرمندان بدون جهت گیری سیاسی و بدون وابستگی به هر جناهی باید مخصوصا 
در شرایط سخت با حضور خود چه در قاب تصویر چه در فضای مجازی انگیزه میهن 
پرستی و عشق به وطن را تقویت کنند و با حضورشان در این لحظات سخت کنار 
مردم نقطه امیدی باشند. هنرمند خواسته یا ناخواسته الگوی خیلی از نوجوان ها و 
جوانان است ، در شرایط سخت رسالت هنرمند تقویت حس میهن پرستی و وفای 

به پرچم و وطن است.

هنرمندان در این شرایط دشوار جنگ چطور می توانند صدای مردم باشند؟
چه هنرمند ایرانی چه هنرمند غیر ایرانی باید مبلغ صلح و امنیت باشــد، کشور 
عزیزمان ایران روز های ســختی را در جنگ با اسرائیل به ســر میبرد. هنرمند 
سیاست مدار نیست اما آنچه روشن است ما میبینیم که صدمات جدی ای به کشور 
عزیزمان و حتی روحیه کودکانمان در این روزها وارد شده و هرکاری که از دست 

هنرمند بر می آید باید انجام دهد. رسالت هنرمند پیام امید و صلح و آزادی است ، و 
تبلیغ و فرهنگ سازی برای رساندن این پیام که جهان جای زیبایی است و جنگ 

مخرب است.

شما به عنوان یک هنرمند، چه پیامی برای مردم ایران در این روزهای سخت 
دارید؟

مردم خوب ایران عزیزم، ما بهترین ملت جهانیم، با وابستگی، همدلی، همبستگی 
بارها و بارها ثابت کردیم که عاشقانه در کنار هم میمانیم، مقاومت میکنیم، اگر لازم 
باشد می جنگیم و ادامه می دهیم. ملت خوبم ما روزهای سخت تری را در هشت سال 
دفاع مقدس تجربه کردیم. برداران ما پدران ما با دست خالی در جنگ نابرابر پیروز 
شدند؛ اما ما امروز، قدرت داریم. پرچم ایران پرچم مقدسی است و مام میهن از جان 
مهمتر. تا زمانی که کنار هم باشیم و به هم اعتماد کنیم هر دشمن سرسختی را 
شکست می دهیم. در این روزهای سخت با تمام وجود به هم امید میدهیم با عشق 

کنار همیم و از هم دفاع میکنیم در برابر هر دشمنی.

فکر می کنید تولید آثار هنری )موسیقی، فیلم، نقاشی و...( می تواند تأثیر 
مثبتی بر روحیه مردم داشته باشد؟

برخی از بزرگترین آثار هنری ، چه در ســینما چه در زمینه موسیقی و نقاشی و.. 
در زمان جنگ به وجود آمده اند. موســیقی های اساطیری و روحیه بخش ، تولید 
محتویات سینمایی، شعرها ، نقاشی ها یاد و خاطره شهیدان و رشادت های آنها را به 
تصویر کشیده اند، یا با نت موسیقی به گوش ما رسانده اند. اجازه دهید مثالی عرض 
کنم تا کلامم منعقد شود. در زمان جنگ جهانی دوم افسری آلمانی از کارگاه نقاشی 
پیکاسو دیدن می کرد؛ او در مقابل تابلو پیکاسو اثری به نام گرنیکا )آشوب( ایستاد 
و تماشا کرد؛ افسر آلمانی از پیکاسو پرسید این اثر را شما خلق کرده اید؟ پیکاسو در 

جواب گفت: نخیر ، شما خلق کرده اید .

درپایان چه پیامی دارید؟
امیدوارم در هیچ کجای جهان ، هیج جنگی نباشد و همه ملت ها با صلح و آرامش 
و عشق کنار هم زندگی کنند و هنرمند رسالت واقعی خود را که پیام عشق ، امید ، 

آزادی است به انجام برساند.

گفت وگوی صبا با افشین غیاثی بازیگر سریال سوجان:  

رسالتهنرمندتقویتحسمیهنپرستیاست

مارال بنی آدم، بازیگری که نقش پروین اعتصامی 
را در فیلم »پروین« ایفا کرد سال ها بازیگر تئاتر 
بوده و ده سالی اســت که به سینما آمده است. 
»در آغــوش درخــت« و »صیــاد« از آخرین 
نقش آفرینی های او بر پرده سینماســت. او از 
خشم و بغضش پس از حمله رژیم صهیونیستی 

به ایران سخن گفت.
این بازیگر درباره احساس خود در لحظه صفر حمله رژیم صهیونیستی به خاک 
مقدس جمهوری اسلامی، گفت: من هم مثل خیلی از هموطنانم شوکه شدم و 

ترسیدم و از رخ دادن این اتفاق ناراحت شدم.
بنی آدم افزود: من خودم به شخصه انسان جنگ طلب و جنگ دوستی نیستم و 
احساس می کنم همیشه می شود شرایط را با گفت وگو و صلح پیش برد. اما در 
شرایطی که به کشــورم و هموطنانم تجاوز می شود، شرایط فرق می کند. برای 
خاک کشورم، آینده مملکتم و ســلامتی عزیزان و هموطنانم خیلی ناراحت و 

مضطرب هستم.
او با ابــراز نگرانــی درباره حمله اســرائیل به زیرســاخت های کشــور گفت: 

زیرساخت هایی که از کشــور در حال از بین رفتن است به قیمت گزاف سال ها 
هزینه مادی و معنوی ایجاد شده است. جایگزینی هر کدام از این ها حتی شکستن 

یک شیشه هم در اثر جنگ، منوط به صرف هزینه و زمان است.
بازیگر نقش پروین ضمن آرزوی صلح جهانی مطرح کرد: تنها آرزوی من در این 
لحظه  این است که جنگ به پایان برسد و نه تنها در ایران بلکه در همه جای جهان 

صلح برقرار شود.
وی با تقدیر از مدافعان امنیت کشور بیان کرد: دست تک تک سربازان دلیر و فداکار 
کشورم را می بوسم که اینگونه از خاک و مرزوبوم ما دفاع می کنند. خاک ما وطن 

ماست و ما جانمان را برای آن می دهیم.
بنی آدم با اشاره به تاریخ ایران گفت: متاسفانه مملکتی که مانند ایران غنی است 
در طول تاریخ مورد طمع دشمنان بوده است. از زمان قاجار تا به امروز دشمنان 
ما از شمال و جنوب پشت مرزهای ایران ایستاده اند اما ایرانیان هیچگاه جنگ 

طلب نبوده اند.
او ابراز امیدواری کرد: همه کسانی که برای آزادی این مملکت، آسایش و آزادی 
ملت بدون چشم داشت تلاش می کنند، خداوند حافظ شان باشد و هر آن کسی که 
خائن به این مملکت است چه سیاسی و اقتصادی خداوند ریشه اش را بخشکاند.

مارال بنی آدم، بازیگر تئاترو سینما:   

دستتکتکسربازانکشوررامیبوسم


